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Ze zasedání Rady a Zastupitelstva obce Křemže

Místem konání voleb je:

● v okrsku č. 1 – KŘEMŽE
 volební místnost v sále radnice Křemže, Náměstí čp. 35
 pro voliče s adresou místa trvalého pobytu  ve Křemži a v Mříči
● v okrsku č. 2 – CHLUM
 volební místnost ve společenské místnosti Chlum čp. 68
 pro voliče s adresou místa trvalého pobytu v Chlumu, Loučeji a Lhotce
● v okrsku č. 3 – STUPNÁ
 je volební místnost ve společenské místnosti Stupná čp. 21
 pro voliče s adresou trvalého pobytu ve Stupné, Chlumečku, Chmelné, Vinné a Bohouškovicích

Stanovuji minimální počet členů okrskových komisí pro volby do zastupitelstev obcí konané ve dnech 
20. a 21. října 2006:

OKRSEK č. 1 – sál radnice Křemže, Náměstí čp. 35: 12 včetně zapisovatele
OKRSEK č. 2 – společenská místnost Chlum čp. 68: 6 včetně zapisovatele
OKRSEK č. 3 – společenská místnost Stupná čp. 21: 6 včetně zapisovatele

V říjnovém Křemežsku bude poskytnut prostor volebním stranám pro otištění kandidátek a volebních 
programů.
     Ing. Josef Troup, starosta

Volby do zastupitelstev obcí konané ve dnech 20. a 21. října 2006

Dne 31. července 2006 se sešla na své 81. schůzi Rada obce společně se zasedáním zastupitelstva 
obce. Kromě kontroly usnesení zastupitelstva z 10. 7. 2006 byly projednány tyto záležitosti: žádost  
o příspěvek obce na kolo pro postiženého syna / již v minulosti byly takovéto příspěvky schváleny, ZO tuto 
žádost podpořila/, žádost  o prodej pozemku v k.ú. Chlum /ZO nesouhlasí s prodejem/, dopis Ing. Vlasáka, 
předsedy SMO, který oznamuje starostovi, že naše obec může požádat o navrácení statutu „městys“ /ZO 
souhlasí a ukládá starostovi vyhledat podklady a podat žádost/, inspekční zprávu České školní inspekce /ZO 
byli seznámeni s jednotlivými body zprávy a berou ji na vědomí/, žádosti do DSP, kde se uvolnili dva byty 
/podle platného pořadníku byli vybráni dva uchazeči/, Křemežský veletrh /starosta informoval ZO o tom, že 
KV proběhl bez vážnějších komplikací/, dále ZO projednali žádost JČU o pronájem stanu a schválili pronájem 
místnosti v Domě služeb.

        Ing. Josef Troup - starosta



strana 2 KŘEMEŽSKO

Osady Křemže
Mříč

Náš seriál o osadách Křemže zakončíme v osadě 
Mříč, která je vzdálená od Křemže asi 1 km směrem 
na České Budějovice. Je zde 87 čísel popisných. Ve 
staveních bydlí 277 obyvatel, z toho 120 mužů, 119 žen 
a mají 38 dětí do osmnácti let. Jeden muž je Maročan 
a jeden Rumun. 

Ti, kteří tudy projíždějí pouze vlakem, o existenci této 
vesnice asi neví. Je v ní sice vlaková stanice, ale ta 
se jmenuje Křemže, což považuji za největší specialitu 
této osady. Vesnice sama se rozrostla kolem zastávky, 
ale podél silnice na Křemži zůstaly dvě řady původních 
domů spolu s kapličkou, které tvoří náves. Domy jsou 
jednoduché s trojúhelníkovými štíty. Nárožní budova 
na dolním konci návsi je mohutný patrový statek, 
zřejmě typu rakouského Vierkantu. Z boční strany má 
z průduchů poskládaný motiv kříže a letopočet 1846 v 
čtyřlistu. Další budova podobného typu je na protější 
straně návsi. Velmi pěknou fasádu ve stylu selského 
baroka má statek na návsi čp. 3.

Ve Mříči je ještě jedna zvláštnost – náves a některé 
další pozemky nejsou obecní, ale patří tzv. starousedlým 
vlastníkům, kterých bývalo původně 12, dnes jich je 
17. Těm doposud patří např. rybník nebo Vrch.

I Mříč má svoji jednotku dobrovolných hasičů, jejich 
velitelem je pan Jan Krátký. 

   -Bor-

Před třemi měsíci jsem zakoupil 
nové vycházkové boty. Nyní jsem 
boty reklamoval z důvodu prasklé 
podrážky. Reklamace mi byla uznána, 
boty jsem vrátil a obdržel zcela nový 

pár. Jak je to s délkou záruky na tento nový pár – mám 
na boty znovu dvouletou záruku nebo je záruka zkrácena 
o tři měsíce, po které jsem nosil boty předchozí?

Odpověď poskytuje ustanovení § 627 odst. 
2 občanského zákoníku (zákona č. 40/1964 Sb.). Dle 
tohoto ustanovení dojde-li k výměně zakoupené věci za 
věc novou, začne běžet záruční doba znovu od převzetí 
nové věci. Totéž platí, dojde-li k výměně součástky, na 
kterou byla poskytnuta záruka. Z uvedeného ustanovení 
tak vyplývá, že záruka na vyměněnou obuv začíná běžet 
nově, tedy opět od začátku. V dotazovaném případě 
bude proto záruční doba na vyměněnou obuv činit znovu 
minimálně 24 měsíců. Není zde důležité, kolik času 
uběhlo mezi zakoupením původního páru bot a jeho 
záruční výměnou za pár nový.  O tuto dobu totiž nelze 
novou záruční dobu zkrátit. Jiná situace ovšem nastane, 
pokud by prodávající opravil reklamovanou vadu na 
zakoupené věci výměnou pouze její vadné části (tedy 
v tomto případě nikoliv výměnou zakoupené obuvi za nový 
pár, ale pouhou výměnou prasklé podrážky). V takovém 
případě by začala od převzetí obuvi z opravy běžet nová 

záruční doba pouze na vyměněnou podrážku. Došlo by 
tak k rozdělení záruční doby na dvě – na vyměněnou 
podrážku by začala běžet nová záruční doba, ovšem na 
„zbytek“ boty by i nadále běžela záruční doba původní. 
Tato původní záruční doba se, zjednodušeně řečeno, 
pouze prodlužuje o dobu, po kterou trvalo prodávajícímu 
vyřízení reklamace. 

Mám zájem si v autobazaru zakoupit „ojeté“ auto. 
Mám ze zákona právo na nějakou záruku, kterou mi musí 
prodejce v autobazaru na vozidlo poskytnout?

Ojeté vozidlo je z pohledu občanského zákoníku 
(zákona č. 40/1964 Sb.) tzv. použitou věcí. V souladu 
s ustanovením § 619 občanského zákoníku se na použité 
věcí žádná zákonná záruka nevztahuje. Zákon tak neukládá 
prodávajícímu poskytnout na použitou věc nějakou 
záruku. Prodávající ji však může poskytnout dobrovolně. 
I pokud prodávající žádnou záruku kupujícímu na použitu 
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věc neposkytne, odpovídá ze zákona za 
vady, které má tato věc při převzetí kupujícím. 
Za takové vady se ovšem nepovažují vady 
odpovídající míře běžného opotřebení věci 
jejím předchozím vlastníkem. V této souvislosti 
je vhodné poukázat na následující zákonné 
pravidlo. Pokud se vada vyskytne v prvních 
šesti měsících po převzetí věci, stanoví zákon domněnku, 
že vada existovala již v době převzetí věci kupujícím 
(neodporuje-li to povaze věci). Opak z tohoto pravidla, tedy 
že se reklamovaná vada vyskytla na zakoupené věci až 
po uplynutí šesti měsíců po převzetí věci kupujícím, musí 
prokázat prodávající. Nejedná se ovšem o záruku, ale 
o zákonnou odpovědnost prodávajícího za to, že věc je při 
převzetí kupujícím ve shodě s kupní smlouvou, zejména, 
že je bez vad.

Před několika měsíci jsem si koupil nové hodinky. 
Protože mi přestaly jít, byl jsem je reklamovat. V 
obchodě mi řekli, že mi hodinky opraví. Oprava již 
trvá více jak měsíc a hodinky i přes mé opakované 
urgence stále nejsou opraveny. Můžu nyní zrušit kupní 
smlouvu a chtít vrátit peníze, které jsem za hodinky 
zaplatil?

Dle §19 odst. 3 zákona o ochraně spotřebitele (zákon 
č. 634/1992 Sb.) musí prodávající (tedy obchodník, 
u něhož jste si hodinky kupoval) vyřídit reklamaci včetně 
opravy reklamované vady nejpozději do 30 dnů ode dne 

uplatnění reklamace. Zákon sice připouští, aby 
se prodávající se svým zákazníkem dohodnul 
na delší lhůtě k vyřízení reklamace, z dotazu 
však nic takového neplyne. Důležité je to, že 
pokud prodávající uvedenou lhůtu překročí, 
považuje se vada za vadu neodstranitelnou 
(a to bez ohledu na skutečnost, zda je 

opravdu možné reklamovanou vadu opravou odstranit či 
nikoliv). Je-li vada neodstranitelná a  brání-li současně 
tomu, aby zakoupená věc mohla být řádně užívána jako 
věc bez vady, má kupující dle ustanovení § 622 odst. 
2 občanského zákoníku (zákona č. 40/1964 Sb.) právo 
na výměnu věci za novou nebo má právo od smlouvy 
odstoupit (tedy smlouvu zrušit a žádat zpět plnou výši 
zaplacené kupní ceny). V tomto případě tedy prodávající 
neodstranil reklamovanou vadu včas, v důsledku čehož 
se vada považuje za neodstranitelnou. Tazatel má proto 
právo od kupní smlouvy odstoupit a požadovat vrácení 
plné výše kupní ceny.  Z důvodu právní jistoty tazatele 
doporučuji provést odstoupení písemnou formou a mít 
doklad o jeho doručení prodávajícímu. V případě, že 
totiž prodávající odmítne odstoupení od kupní smlouvy 
akceptovat a peníze vrátit, bude nutné se vrácení kupní 
ceny domáhat soudní cestou.  O překročení zákonné 
30denní lhůty k vyřízení reklamace je také vhodné 
upozornit Českou obchodní inspekci jako státní orgán, 
který je ze zákona povinen na dodržování ustanovení 
o včasném vyřizování reklamací dohlížet. 

-JM-

Teplé letní dny zavla-
žované deštěm urychlují 
rozkvět mnoha bylin. 
Kvetoucí TŘEZALKA 
T E Č K O V A N Á 
(Hypericum perforatum) 
poslouží lidem, kteří trpí 
depresemi. Je velkou 
pomocí hlavně v zimních 
měsících, kdy se deprese 

prohlubují z nedostatku denního světla.

Vzhledem k tomu, že rostlina vyvolává fotosenzibilizaci 
(citlivost kůže na sluneční světlo), doporučuji lidem, aby 
třezalku užívali před spaním nebo pokud je zataženo. 
Třezalkový olej je výborný na spálenou kůži (i od slunce), 
zánět trojklaného nervu a jiné kožní potíže.

Třezalka se používá do mnoha důležitých směsí, které 
mají co do činění s ovládáním emocí, například jaterní, 
návalová nebo nervová směs.

Třezalkový olej si snadno připravíte sami. Asi 100 g 
čerstvě rozřezané kvetoucí natě zalejeme 250 g olivového 
nebo sezamového oleje, láhev se vystaví asi na 2 – 3 
týdny na okna (na slunce). Občas s lahví zatřepeme. 
Poté přecedíme přes plátno.

Další rostlinou, na kterou bych ráda upozornila, je 

O BYLINKÁCH
RDESNO PTAČÍ, tzv. truskavec (Polygonum aviculare). 
Možná po něm denně šlapete nebo jezdíte autem. 
Málokterá bylina se tak často a účinně doplňuje do 
čajových směsí jako tato. Jedná se o směsi na dýchací 
cesty, detoxikační a urologické čaje a  dokonce do směsi 
na odstranění ledvinových kamínků. Truskavec čistí krev, 
pomáhá při revmatismu a dně.

Kolem potoků a řek jsou letos břehy hojně obohacené, 
někdy až 150 cm vysokým TUŽEBNÍKEM JILMOVÝM 
(Filipendula ulmaria). Ve vlhkém počasí můžete cítit 
silnou vůni aspirinu. Tuto vůni způsobují salicyláty, 
které mají podobný účinek jako acylpyrin. Do konce 
19. století se z tužebníku vyráběl aspirin. Poté se začal 
vyrábět chemickou cestou. Tužebník je nenahraditelný 
při jakémkoliv virovém onemocnění (chřipka, rýma…). 
Pomáhá při odvodnění (diuretikum), zmírňuje revmatické 
bolesti a snižuje pálení žáhy. Velmi účinné jsou kapičky 
z tužebníku. Pokud půjdete na Dívčí kámen podél potoka, 
tak si ho můžete nasbírat.

Na Dívčím kameni je vůbec květena pestrá po celý rok. 
Začátkem léta jsem si tam nasbírala trošku lípy a kytičku 
dobromyslu. Dnes už s sebou potřebujete nejen herbář, 
ale i peněženku, protože někteří lidé dělají z posvátných 
míst  byznys. Nevím, co si ty víly a skřítci na Dívčím kameni 
myslí. Možná už přemýšlí, kam by se odstěhovali!!!

–Gaudi –
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O ZDRAVÍČKU
V letních měsících je nutné 

dbát na dostatečný příjem tekutin 
a správnou míru soli. Ledviny jsou 
orgánem, který od 20 let už jen stárne. 
Ledviny zatěžuje jak nedostatek, tak 
i velký příjem tekutin, ledové nápoje, 
mléčné výrobky a sůl. Nedostatek i 
nadbytek soli organismu škodí. Jak 
najít správnou míru?

Důležitou součástí soli je jód. Ten 
se do soli přidává, ale není stálý, 
sublimuje = vypařuje se.

Atlantská sůl obsahuje jód, 
který nesublimuje, a proto je 
z prodávaných solí vhodnější. 
I přesto je nutné připomenout, že 
dosolování na talíři může způsobit 
vážné zdravotní potíže, protože 
sůl, která není tepelně zpracovaná, 
je hydroskopická = stahuje vodu. 
Dále vysušuje zevnitř organismus 
a poškozuje sliznice. Vhodné je 
dosolovat jídlo ke konci varu, kdy se 
ještě sůl povaří alespoň 10 minut na 
mírném ohni. Zdravotně prospěšnější 
dochucovadla, která nám nahradí 
sůl jsou: MISO PASTA, TAMARI 
– sójová omáčka, SEZAMOVÁ 
SŮL -opražená sůl s opraženým 
sezamovým semenem – rozetřené, 
UMEOCET – slaný a zároveň kyselý 
(výborný do salátů). Vše k dostání 
v obchodech se  zdravou výživou.

RECEPTY PRO LETNÍ DNY
TĚSTOVINOVÝ SALÁT

1 balíček těstovin, 3 mrkve, 1 salátová okurka, zelená cibulová nať, 
1 tofunéza, Umeocet – na dochucení, je kyselý a slaný.

Těstoviny uvaříme dle návodu a scedíme. Očištěnou, nastrouhanou mrkev 
osmahneme na olivovém oleji. Nastrouháme okurku, nakrájíme zelenou 
cibulku, přidáme tofunézu. Vše smícháme a ochutíme Umeoctem.

BRAMBOROVÝ LETNÍ SALÁT

1 kg brambor, 1 brokolice nebo květák, 1 salátová okurka, zelená cibulka, 
1 tofunéza.

Uvařené brambory oloupeme a nakrájíme. Umytou brokolici nebo květák 
vložíme na pařák do hrnce s vroucí vodou na 3 – 5 minut tak, aby brokolice 
zůstala křupavá se svěží barvou. Vše pokrájíme na větší kousky, okurku 
nastrouháme, nakrájíme cibulku a zalijeme tofunézou.

RÝŽOVÝ SALÁT

1 balíček rýže natural, 2 mrkve, 2 papriky, 2 rajčata, na dochucení zelená 
petrželová nať a Umeocet.

Rýži uvaříme se špetkou soli. Na olivovém oleji osmahneme nastrouhanou 
mrkev a nakrájenu papriku. Rajče nakrájíme na drobné kostičky. Zelenou 
petrželku nakrájíme nadrobno. Vše smícháme a ochutíme.

Přeji hezké léto.
– gaudi –

OREL MOŘSKÝ

Kdo podlehl kouzlu vycházek do 
romantického prostředí jihočeských 
rybníků, může tu spatřit celou řadu 
zajímavých živočichů a odnést si 
mnoho nevšedních zážitků.

K těm nezapomenutelným patří 
setkání s orlem mořským. V minulosti 
mnoho lidí takovou možnost nemělo, 
neboť poslední orlí hnízdiště u nás 
zanikla již v polovině devatenáctého  
století a řídká pozdější pozorování 
se týkala pouze protahujících 
a zimujících ptáků. Obrat k lepšímu 
nastal až v letech 1978 – 85. Nově 
vznikající divoká populace byla 
v pravý čas podpořena vysazením 
devíti jedinců z německého chovu na 
Třeboňsku, a tak se tento nádherný 
dravec opět navrátil do naší přírody 

mezi pravidelně hnízdící druhy.
Orel mořský je mohutný dravec 

vyhledávající krajinu s rozlehlými 
vodními plochami. Pro svou délku 
těla 69 – 92 cm a úctyhodné rozpětí 
širokých křídel 200 – 245 cm jej nelze 
přehlédnout ani zaměnit s jinými 
dravci. Dospělí ptáci mají mohutný 
žlutý zobák, světle hnědé zbarvení 
těla, tmavší křídla a bílý klínovitě 
ukončený ocas. Zbarvení mladých 
ptáků je tmavohnědé včetně ocasních 
per.

Hnízdění orlů probíhá velmi brzy. 
Již v lednu začíná pár stavět veliké 
hnízdo, které je vždy umístěno ve 
vršku vysokého stromu. Koncem 
února do něj samice snese nejčastěji 
2 bílá vejce a střídavě je s partnerem 

zahřívají do vylíhnutí mláďat 38 dní.
Ta jsou zpočátku krmena pouze 
samicí, později oběma rodiči.

Potravu tvoří ryby, ptáci a savci. 
Mohutná stavba těla s obrovským 
rozpětím křídel v minulosti nahrávala 
tomu, že byla dravost orlů mořských 
značně přeháněna stejně jako jimi 
působené škody na rybách a zvěři. 
Tento dravec sice dokáže ulovit 
zdravou divokou husu nebo rybu 
do 6 kg, ale má-li na výběr, dá vždy 
přednost jedincům nemocným či 
zraněným. Takový způsob lovu 
s vyhledáváním slabých jedinců 
můžeme pozorovat na větších 
třeboňských a českobudějovických 
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rybnících v době podzimního 
shromažďování vodních ptáků. 
Orel se nepozorovaně přiblíží 
k rybníku a v malé výšce prolétne 
nad početným hejnem divokých 
kachen a husí. V ten okamžik 
propukne na hladině nepopsatelný 
zmatek. Kachny a husy prchající 
v panické hrůze do stran otevírají 
před orlem jakousi ulici na volné 
hladině a běda té, která zdravým 
družkám nepostačí a začne za nimi 
zaostávat.  Dravec ji neustálými 
vzdušnými útoky nutí k potápění 
a potom ji vysílenou z hladiny 
sebere. Často se ale stává, že 
ani po opakovaných průzkumných 
přeletech svou oběť nenajde a 
odlétne.

Jak svědomitě plní v přírodě 
sanitární funkci, dokládá  i vysoké 

procento leklých ryb a mršin zvířat na 
jeho jídelníčku. To je také důvod, proč 
dnes doplácí životem na rozmáhající 
se pokládání otrávených návnad. 
Travičství je starý, velmi krutý a již více 
jak 40 let zakázaný způsob hubení 
především lišek, kun a krkavcovitých 
ptáků ohrožující ale i mnoho dalších 
často vzácných a chráněných živočichů. 
Co tedy popřát orlům do budoucna? 
Snad aby stále přibývalo lidí, kteří již 
dokázali překročit své ekonomické 
zájmy a pocit vlastní nadřazenosti ve 
vztahu k přírodě a jejím obyvatelům.

- Pavel Jakeš –
 

 (Vlastní ilustrace: Orel mořský)
  (V příspěvku bylo čerpáno z materiálu 

České společnosti ornitologické)

ZVONEK ZAHÁJIL NOVÝ ŠKOLNÍ ROK

Po prázdninových 
měsících  znovu 
zasedli žáci škol do 
svých lavic. Školními 
budovami   se rozléhají 
dětské hlasy, tu tišší, 
tu hlasitější, podle 
toho, přicházíte-li 

o přestávce či během vyučování. 
Pro většinu dětí měsíc září 

znamená návrat do míst, která již 
důvěrně znají, mezi přátele, kamarády, 
dobré známé.  Jen několik školáků 
přichází  s nadšením, s obavou, 
snad i strachem z neznáma. Prvňáci. 
I naše škola přivítala dvě desítky 
„malých“  školáků.  Mají před sebou 
dlouhou cestu vzděláváním. Přejme 
jim společně mnoho krásných 
zážitků, radost z úspěchů, aby 
se se svými prvními úkoly všichni 
vypořádali, nejlépe  všichni na 
jedničku. Právě v prvním roce školní 
docházky je pokrok  nejvýraznější. 
Budou  k tomu potřebovat laskavé 
a chápající pomocníky, rodiče i paní 
učitelku. Věřím, že se  s pochopením 
a vlídností setkají.

 Starší žáci jistě hned první den 
zjišťovali, co je nového. Vzhledem 
k velké, stále ještě probíhající 
rekonstrukci školní kuchyně 
a  jídelny, mnoho změn nezazna-
menali. Jediným větším překvapením  
byla šatna na druhém stupni. 

Dřívější železné kóje pro třídy byly 
nahrazeny dřevěnými  skříňkami 
pro každého  jednotlivého žáka. 
Budou  schopni uhlídat si své věci?  
Prověříme jejich zodpovědnost.

Další změny jsou dány 
rozvojovým programem 
Ministerstva školství k zajištění 
školské reformy. Ty nejsou pro 
žáky přijímány kladně, neboť 
navyšují počet vyučovacích hodin 
strávených ve škole. Jedná se 
celkem o pět hodin – ve třetím, 
čtvrtém, pátém, šestém a osmém 
ročníku o jednu hodinu. Poprvé se 
letos bude na všech základních 
školách vyučovat cizí jazyk již od 
třetího ročníku.  Na naší škole 
poprvé letos začínají všichni 
žáci třetí a čtvrté třídy s výukou 
angličtiny, zájem o německý jazyk 
byl malý – pouze pět dětí z obou 
tříd. V osmých třídách  se bude 
část žáků  učit druhý  cizí jazyk.

Do školy patří také učitelé 
a ostatní zaměstnanci, bez kterých 
by provoz vázl. Pedagogy čeká 
velmi nelehký  a časově náročný 
rok. Musí dokončit vlastní školní 
vzdělávací program, aby podle 
něho již v příštím školním roce mohli 
pracovat. Provozní zaměstnanci 
se budou muset vyrovnat  s úkoly 
po dokončení školní jídelny.

    

Všem  žákům, pedagogům 
v mateřských školách i na „základce“, 
všem provozním zaměstnancům 
přeji pevné nervy, hodně  optimismu 
a nadšení, aby se setkávali 
s porozuměním, tolerancí  a ochotou 
pomoci. Věřím, že úspěch se dostaví.

Dagmar Koubová, 
ředitelka ZŠ Křemže

Oznámení
Dne 14. 10. 2006 

proběhne ve Křemži
  

SVOZ 
velkoobjemového odpadu.

Podrobnosti přineseme 
v příštím čísle.
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TOSA-INU
Již podle názvu plemene je jasné, 
že patří někam do asijských zemí. 
Tosa pochází z Japonska, je to pes 
japonských samurajů. Také se mu  
říká sumo inu. Toto plemeno bylo 
vyšlechtěno na psí zápasy, které se 
konají podle staré japonské tradice. 
Plemeno vlastnili hlavně příslušníci 
palácové stráže - samurajové.
Zápasy, pro které byla Tosa užívána, 
nemají absolutně nic společného 
s krvavými souboji, které se konají 
v tajných arénách pro peníze, kde 
život a utrpení psa nic neznamená. 
tosa byla připravována pro takové 
zápasy, které jsou srovnatelné se 
zápasy sumo, proto také ten název 
sumo inu. V takovém zápase nosí 
tosa velmi cenný ornát, který je 
zdobený krásnou výšivkou a ze 
stočeného konopného lana má 
jakousi uměleckou nadstavbu. 
Pravidla pro tyto zápasy jsou taková, 
že pes je diskvalifikován, jakmile 
kousne svého protivníka, štěká, 
strachy kňučí a vzdálí se více nežli 
na tři kroky od soupeře. Dojde-li k 
sebemenšímu zranění jednoho ze 
psů,  je zápas okamžitě ukončen. 
Tyto zápasy mají v sobě spojovat 
staré rituály a japonské tradice. 
Zápasy byly organizovány jako lekce 
pro samuraje, aby viděli, co je to 
odvaha, nebojácnost, statečnost.
Tosy bojují ve třech váhových 
kategoriích, lehká, střední a těžká. 
Bojují mezi sebou jen psi, feny  
nikoliv, i když jsou stejně statečné 
a odvážné. V Japonsku se feny 
hlavně používaly jako ochránci 
rodiny a strážci domu.
Plemeno tosa pochází z ostrova 
Shikoku. Jedinci tohoto plemene 
nebyli původně tak mohutní jako 
dnes. Uvádí se, že na zmohutnění 
plemene se podílela různá plemena 
(buldok, bernardýn, německá doga, 
mastif a další).
Po skončení II. svět. války nezůstalo 
v Japonsku mnoho psů tohoto 
plemene. Obnovit plemeno se 
podařilo pomocí příbuzenské 

plemenitby. Export těchto psů z 
Japonska není jednoduchý, jsou to 
psi velmi cenní, dokonce chránění 
císařem jako národní poklad. 
Tosa je krásný mohutný pes s 
atletickou postavou, krátkosrstý. 
Jedinec váží 70 kg i více. Je to pes 
velmi inteligentní, s dobrým vztahem 
ke své rodině. Absolutně nevhodné je 
umístění tohoto psa v kotci a nehodí 
se ani pro hlídací službu. K cizím 
lidem je rezervovaný. Svoji nelibost 
dává najevo temným vrčením a 
naježením srsti, což znamená držet, 
že si má cizí člověk držet odstup. 
Tosa má zafixovanou ochranu 
rodiny a svého pána. Od něho pak 
vyžaduje laskavé zacházení, žádnou 
nesmyslnou drezúru a samozřejmě 
dobré krmení.
S tosou se nechodí na cvičiště, musí 
se vychovat, ne cvičit. Velmi citlivě 
reaguje na hlas svého pána.
Není vhodné ale chovat dvě tosy 
stejného pohlaví. Samci jsou 
v dospělosti dominantnější nežli feny, 
to většinou platí u každého plemene. 
Není dobré, aby se tosa střetla se 
psy, kteří se velmi rádi perou, protože 
s takovým psem jako je tosa by mohli 
na svoje „hobby“ doplatit i životem.
Tosu není dobré ponechávat 
pohromadě s dětmi, pokud není 
nikdo jiný doma. To zase platí 
pro každé plemeno. Při takové 
mohutnosti psa může dojít k nehodě 
a když se tosa rozběhne, je schopna 
lehce převálcovat i dospělého 
člověka, natož dítě. Také tento pes 
je absolutně nevhodný na procházky 
s dítětem, protože udržet 70 kg i více 
je nad schopnosti někdy i dospělého 
člověka.
Výživa tohoto psa je velmi náročná  
je třeba si dobře rozmyslet, zda mi 
bude peněženka stačit pro takového 
drobečka. Při nekvalitní stravě hrozí 
riziko kloubních onemocnění, špatný 
vývoj kostí atd. Také není dobré psa 
překrmovat, protože se tím zatěžuje 
nevyvinutá kostra. Dále je nevhodná 
nadměrná aktivita, například běhání 
u kola a dlouhé výlety.
Musíme si uvědomit, že tento pes 
není vhodný pro každého. Jednak by 
majitel tosy měl být fyzicky zdatný, 
aby zvládl takové silné zvíře. Tosa 
nepatří nikdy do rukou lidí se zlými 
úmysly a nevyrovnanou povahou. 
Bohužel mnoho lidí stále více podléhá 
módním trendům, kompenzují si 

své problémy koupí obrovského 
psa a pak dochází k tragédiím, kdy 
je samozřejmě na vině kdo? ..... no 
přece pes!!!

Tosa bude kamarádem jen pro 
takového člověka, který ji poskytne 
vše,  aby se z ní mohl stát klidný, 
sebevědomý, nebojácný a odvážný 
pes a tento dobrý domov si vždycky 
dokáže ubránit.

-Květa Pavčíková –

1.9. 
Světový den míru

3.9.
Den otevřených dveří 

památek

8.9.
Mezinárodní den 

gramotnosti

16.9.
Mezinárodní den 

ochrany ozonové vrstvy

21.9. 
Mezinárodní den 

Alzheimerovy choroby

25.9. 
Mezinárodní den 

neslyšících

27.9. 
Světový den cestovního 

ruchu

28.9.
Den české státnosti

30.9.
Světový den kojení

Významné dny

září
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SETKÁNÍ S PREZIDENTEM

V pátek 21. července byl v Českém Krumlově zahájen 
15. ročník Mezinárodního hudebního festivalu. Pozvánku 
na slavnostní zahájení přijal i prezident České republiky 
Václav Klaus. Já jsem měla to štěstí, že jsem byla mezi 
skupinou 20 komunálních politiků, kteří byli starostou 
Českého Krumlova JUDr. Františkem Mikešem pozváni 
na krátkou audienci ještě před zahajovacím koncertem. 
Témata diskuze se v tomto horkém červencovém dni 
točila kolem patové povolební situace a jejího obtížného 
řešení. Diskuze se nevyhnula ani tomu, co Jihočechy  
trápí nejvíce: výstavba dálnice do Prahy. Pan prezident 
má ve věci financování výstavby dálnic úplně jiný názor 
než krajští hejtmani – dal by přednost vydání státních 
dluhopisů. Mluvilo se – jak jinak - i o kultuře a její podpoře. 
Můj příspěvek se týkal školství a současných pokusů 
o reformy.

Jana Cipínová
 (foto L. Mrázek)

Bývá zvykem bilancovat až 
na konci roku, ale okolnost, že 
Martin Šebesta (1992), člen 
závodního oddílu TJ Karate České 
Budějovice, bytem Křemže, právě 
v srpnu letošního roku opouští 
žákovskou soutěž a nastupuje 
mezi dorostenecké borce, došel do 
vrcholu své slávy v této kategorii. 
Zde je výčet jeho letošních nejlepších 
výsledků: 7. Grand Prix HK – 2. 
místo, Národní pohár Trutnov – 1. 
místo, 1. liga družstev – 2. místo, 
Evropský pohár (Slovensko) – 2. 
místo a Světový pohár (Švédsko) – 
3. místo, dokazují jeho kvality jak na 
našich závodištích, tak i na světové 
scéně. Taktéž nutno podotknout, že 
je stále úřadujícím Mistrem ČR.

Neodpustím si opět informaci, 
že bohužel bojové umění 
karate je v rámci sportovních 
disciplín  Popelkou. Obě zmíněné 
mezinárodní akce, Evropský pohár 

KARATE - evropské stříbro a světový bronz putovaly do Křemže

a Světový pohár si závodníci 
platili, dá se říci, z vlastní kapsy. 
Asi proto dosáhli, zejména na 
Světovém poháru ve Švédsku, 
velmi dobrých výsledků, když z 
17 českobudějovických závodníků 
jich 13 přivezlo medaile. Pro 
zajímavost: jednu zlatou, jednu 
stříbrnou a jedenáct bronzových. 
Ukázali celému světu, že  se na 
jihu Čech rodí nejlepší karatisté na 
světě.    

Myslím si, že právě 
sponzorováním těchto sportovců 
by se mohl nejeden křemežský 
podnikatel  zviditelnit, minimálně  
v rámci ČR. Poděkování patří 
opět generálnímu řediteli ČSAD 
Jihotrans a.s. České Budějovice, 
panu Robertu Krigarovi z Křemže, 
který TJ Karate České Budějovice 
před odjezdem do Švédska  
sponzoroval. 

– Bc. Šebesta Milan –

zástupců sportovních oddílů k rozdělení hodin v tělocvičně 
se bude konat ve 

čtvrtek 7. září 2006 v 18:15 hodin 
ve sborovně Základní školy ve Křemži.

Předem upozorňuji, že vzhledem k rekonstrukci školní kuchyně a s tím 
souvisejícími stavebními úpravami může být provoz v tělocvičně ve školním 

roce 2006/07 omezen.
Zdeněk Podpěra, zástupce ředitelky ZŠ Křemže

Sch
ůzka 
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Závody se konaly  od 2. do 6. srpna v Doksech 
u Máchova jezera. Na těchto závodech startovalo 
z oddílu orientačního běhu Tělovýchovné Jednoty Sokola 
Křemže sedm závodníků. Prvé dvě etapy se běžely v 
oblasti Hradčanských stěn, ve velmi náročném terénu 
plném pískovcových skal. Třetí až pátá etapa nebyla 
již tak skalnatá, zato však velké množství hustníků 
a průseků. Netradiční byla také měřítka jednotlivých 
map: v prvé etapě 1:4.000, ve druhé 1:3.000, ve třetí 
1:7.500 a ve čtvrté a páté 1:10.000. Tyto změny měřítek 
nám trochu dělaly potíže, ale Křemežšťáci se s tímto 
problémem vyrovnali velmi dobře. Hůře si nevedli ani 
dospělí, jak ukazují následující výsledky. V kategorii 
ženy D21A opět potvrdila výbornou výkonnost Marie 
Dulovcová, která se po pěti dnech umístila na skvělém 
4. místě. Ještě lépe se umístil v kategorii muži H40 
Pavel Zimmermann, který skončil na 3. místě. Pozadu 
nezůstal ani v kategori muži H65 Vladislav Štindl, 
který také vystoupil na stupně vítězů, a to také jako 
třetí. V kategorii muži H21C se umístil Petr Klimeš na 
12. místě. Našim mladým nadějím se však ve skalách 
nedařilo, protože nemají takové možnosti tréninku 
v takovém náročném terénu.

MEZINÁRODNÍ PĚTIDENNÍ 
CZECH 5 DAYS ORIENTEERING

V neděli 27. srpna se ve Křemži konal již 
10. ročník tenisového turnaje osobností. 
Pořadatelem je Hospodářská komora 
a Rotary klub Český Krumlov. Ve čtyřhře 
soutěžilo po celou neděli na dvou 
křemežských kurtech dvacet osobností 
hospodářského a veřejného života. Vítězem 
letošního jubilejního ročníku se stali 
pánové KREJČÍ a ŠRÁMEK, na 2. místě 
KLÍMA a MIKEŠ a na 3. místě VESELÝ 
F. a SOUKUP. Ceny předával senátor Tomáš 
Jirsa a předseda HK Otakar Veselý.
Výtěžek z turnaje činil 4 000,- Kč a byl 
věnován tenisovému oddílu na podporu 
rozvoje mládežnického sportu.

TENISOVÝ TURNAJ OSOBNOSTÍ

Třídění odpadů je v současné době velmi populární 
téma. Málokdo však dokáže s jistotou říci, jak 
správně odpady třídit a jak s nimi po vytřídění 
nakládat. Důvodů je mnoho. Z průzkumů veřejného 
mínění vyplývá, že polovina obyvatel není 
dostatečně informována o tom, jak správně třídit. Ze 
zkušeností z různých měst a obcí navíc vyplývá, že 
informování obyvatel je velmi povrchní, dlouhodobé 
a intenzivní kampaně se provádějí jen zřídka.

Co je to odpad?

Odpad je jakákoliv movitá věc, která se stává pro člověka 
nepotřebnou a on cítí potřebu se jí zbavit. Existují i situace, 
kdy je občan povinen se věci zbavit, pokud  ztratila svůj 
původní účel nebo vlastnosti – např. autovrak. Platné 
zákony nařizují každému odpady třídit a předávat je pouze 
firmám oprávněným k nakládání s odpady. Znamená to 
tedy, že není možné hromadit na pozemku harampádí a 
tvrdit, že  je to materiál potřebný ke zpevnění plotu před 
dotěrným sousedem. 

Odpady vznikající v domácnostech se nazývají domovní 
odpad,  komunální odpad je pak odpad, který vzniká na 
území obce, tzn. domovní odpad od občanů a odpad 
z údržby obce (odpadkové koše, uliční smetky, hřbitovní 
odpad….)

V praxi se domovní odpad třídí na čtyři 
skupiny

1. Objemný odpad
 Objemný odpad je odpad, který se pro svoje rozměry 
nebo hmotnost nevejde do klasické nádoby na odpad. 
Jedná se především o části nábytku, podlahové krytiny, 
sanitární keramiku a jiné rozměrné vybavení domácností. 
Jelikož se takový odpad nevejde do standardní nádoby 
na odpad, ukládá se do tzv. velkokapacitních kontejnerů o 
objemu  5 – 32 m3.  Tyto kontejnery jsou umístěny buď ve 
sběrných dvorech, nebo  jsou pravidelně rozmisťovány v 
obci na veřejných prostranstvích. Výhodou sběrných dvorů 
je jejich pravidelná provozní doba a vyškolená obsluha, 
která zabrání vzniku hromad odpadů okolo kontejneru. 
Objemný odpad se zpravidla dále neupravuje a ukládá 
se na skládky, případně se odstraňuje ve spalovnách 
komunálních odpadů.

2. Nebezpečný odpad 
Nebezpečný odpad je takový odpad, který obsahuje jednu 
nebo více složek nebezpečných pro lidské zdraví, nebo 
pro životní prostředí nebo má alespoň jednu nebezpečnou 
vlastnost. Proto je nezbytně nutné takovéto odpady třídit 
z domovního odpadu a předávat je specializovaným 
firmám ve sběrných dvorech nebo při mobilních svozech 
nebezpečných odpadů. Mobilní sběry probíhají zpravidla 
dvakrát ročně a  obec by o nich měla v  dostatečném 

TŘÍDĚNÍ ODPADŮ
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předstihu informovat. V žádném případě není možné 
odhazovat nebezpečné odpady do popelnic. V případě, 
že si nejste jistí, zda se jedná o nebezpečný odpad, 
můžete najít informace na obalu výrobku (např. výrobci 
barev na obalech uvádějí, jak s obalem nakládat), nebo 
s předmětem jednejte, jako by to nebezpečný odpad byl. 
Můžete tak zabránit případnému poškození zdraví nebo 
kontaminaci prostředí.

Jaké nebezpečné odpady v domácnostech vznikají?
Jsou to barvy, laky a lepidla obsahující těžké kovy 
a rozpouštědla a obaly od těchto látek, prostředky domácí 
chemie nebo látky na hubení škůdců či plevelů, minerální 
oleje a tuky, provozní kapaliny z motorových vozidel, 
akumulátory a většina baterií, zářivky a jiná zařízení 
s obsahem rtuti, nepoužité léky včetně mastí, kyseliny, 
fotochemikálie, vyřazená elektronika (zejména monitory) 
a chladničky.

Nebezpečné odpady se po sběru od občanů převezou 
speciálně upraveným vozem k dalšímu nakládání. 
Lednice, elektronika, zářivky, akumulátory se na 
zvláštních zařízeních demontují, odstraňují se z nich 
nebezpečné složky, které se následně bezpečně 
odstraňují nebo používají při výrobě nových výrobků. 
Použité minerální oleje se dají regenerovat např. na oleje 
topné. Většina kapalných nebezpečných odpadů, léky, 
materiály znečištěné nebezpečnými odpady se spalují 
ve spalovnách nebezpečných odpadů. Takovýchto 
spaloven je v zemi celá řada, jsou jimi vybaveny např. 
velké nemocnice, které tak likvidují infekční materiál. 
Ostatní nebezpečné odpady, které nelze žádným z výše 
uvedených způsobů zpracovat či odstranit, se ukládají na 
skládky nebezpečných odpadů, což jsou  zařízení, kde  
se přísně dohlíží na bezpečné uložení odpadu.

3. Využitelné odpady
Využitelné odpady jsou odpady, které se dají použít 
k získání stejného nebo podobného materiálu nebo 

Dodržujte pokyny uvedené na nádobách, pokud 
na nich nejsou, vyžadujte informace od obce, 
případně svozové firmy.

Odkládejte odpad jen do příslušných nádob.

Nikdy neodhazujte odpad znečištěný zbytky 
potravin, nebo chemikáliemi.

Zmenšujte objem odpadu.

Zásady 
správného třídění 

odpadů

výrobku. Tradičně se mezi tyto odpady řadí papír, sklo, 
plasty, kovy, nově  nápojové kartony a odpad ze zeleně 
(bioodpad).

Využitelné odpady se dají při dodržení přesných pravidel 
sbírat do oddělených nádob nebo na sběrná místa, dále 
upravovat teprve poté mohou posloužit k výrobě jiného 
výrobku či materiálu.

4. Směsný domovní odpad
Směsný odpad je odpad, který by měl po vytřídění 
předchozích složek skončit v popelnici. Z pravidelně 
prováděných rozborů domovního odpadu však vyplývá, 
že současná průměrná česká popelnice obsahuje až 
30% objemu plastů, až 20% objemu papíru, téměř 8% 
skla, velké množství bioodpadu a také nebezpečné 
odpady. Je tedy jasné, že pokud by se odpady doopravdy 
důsledně třídily, nemohly by popelnice přetékat odpady 
a v jejich okolí by se nemohl vyskytovat nepořádek.

Oslavy hasičského sboru ve Lhotce
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To ten čas letí. Než jsme si stačili dosyta užít požehnaného léta, vychutnat 
všechny slasti  prázdninových dobrodružství a toulek přírodou, je tu čas 
zvednout křídla a …vyletět. Vydat se na dlouhou cestu  do teplých krajin. 

Mnoha našim ptačím přátelům tak velí koloběh přírody. S krátícími se dny, 
tenčícími se zásobami potravy a nevlídným počasím se nemilosrdně přihlásí 
mohutné vnitřní puzení opustit domov, místo zrození, přidat se k hejnu 
a zamířit jižními směry.

O ptačím stěhování jsme si již detailněji povídali. Tentokrát bych se s vámi 
ráda podělila o zajímavosti týkající se jedinečného způsobu pohybu ptáků 
– letu.

Udává se, že důvodem, proč se před miliony let rozhodl ptačí druh vydat 
tak trnitou cestou vývoje, byla potravní konkurence ostatních pozemních 
živočichů, zvláště savců. Ptákům prostě tehdy v honbě za obživou nezbylo 
než zamířit směrem vzhůru. A dobře udělali, mnohé druhy ovládly vzdušný 
prostor téměř dokonale se staly  tak opravdovými  mistry svého oboru.

Pro většinu ptáků je let vlastností typickou (běžci a plavci ztratili schopnost 
letu až dalším vývojem z ptáků létajících). Vedle  hmyzu představují ptáci 
živočišnou skupinu nejdokonaleji přizpůsobenou k letu. Variabilita letových 
schopností a úžasná výkonnost pohybového aparátu ptáků byla odpradávna 
příčinou veliké lidské touhy ptačí let napodobit.

Vzpomínáte  však na  bájného Ikara? Žhavé slunce rozpustivší 
vosk  na Ikarových křídlech bylo příčinou jeho tragického konce. 
Člověk, byť by se snažil sebevíc,  zdaleka nemá pro vzlétnutí 

DOBYTÍ VZDUŠNÉHO PROSTORU

Oznámení
Dne 18. 9. 2006 

se uskuteční 
od 19.00 hodin 
v sále radnice 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE.
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vlastními silami potřebné vlastnosti – mohutné 
a velmi výkonné létací svaly, aerodynamický tvar těla 
a zejména velmi nízkou měrnou hmotnost.

K tomu, aby pták vzlétl, musí podobně jako letadlo 
překonat zemskou gravitaci. Ptačí tělo je dokonale 
aerodynamické, většinou tvarem připomíná jakousi kapku. 
Průřez nosnými plochami (křídly) má také kapkovitý 
tvar. V praxi to funguje tak, že při letu proud vzduchu 
přicházející zpředu tělo ptáka automaticky nadzvedá, a to 
tím více, čím je silnější (to proudění vzduchu, ne opeřenec 
samotný, samozřejmě…). 

Menší nebo větší způsobilost k letu a letová silueta 
(tvar nebo obrys těla, ocasu a křídel) jsou důležitými 
rozpoznávacími znaky, které často i laickému pozorovateli 
na první pohled pomohou určit o jaký ptačí druh se jedná. 
Způsob letu různých druhů ptáků bývá často velmi odlišný 
a souvisí s celkovým tvarem těla, plochou a délkou 
křídel. 

Rychlé a vytrvalé letce poznáme nejspíše podle 
úzkých, dlouhých a dozadu zahnutých křídel (představme 
si například rorýse nad křemežským náměstím). Jejich 
podlouhlé a štíhlé tělo je dokonale přizpůsobeno 
k tomu, aby při letu kladlo co nejmenší odpor vzduchu. 
Rorýsi samotní dokonce ztratili schopnost pohybu na 
zemi a při vzletu se musí spustit z vyvýšeného místa. 
V letu tráví většinu svého života (dokonce mohou v letu 
i podřimovat…).

Poměrně krátká a široká křídla spolu se zavalitým tělem 
mají naopak převážně pozemní formy ptáků, například 
kurovití. Bývají to většinou špatní letci. Dokáží se sice 
prudce vznést, ale v letu vydrží jen poměrně krátkou 
dobu. Proto bývají tyto druhy ptáků většinou stálé; let na 
delší vzdálenosti není zrovna jejich silnou stránkou.

Některé druhy dravců se při hledání kořisti zase 
dovedou třepotat na jednom místě ve vzduchu  i několik 
dlouhých minut (například poštolka).

Zajímavý je u některých větších druhů způsob držení 
krku za letu. Dokážeme tak i zdáli určit například čápy, 
labutě a volavky. První dvě jmenované skupiny drží krk 
natažený dopředu v horizontální poloze, volavkovití 
naopak za letu esovitě stáčejí svůj dlouhý krk dozadu.

A je toho ještě mnoho k povídání, čas však bývá 
neúprosný, a to nejen ten ptačí velící tisícům generací 
zahájit cestu do zimovišť, ale určující i nám lidem, kdy 
nadešla chvíle změnit místo…

O dalších zajímavostech ptačího dobývání vzdušného 
prostoru si tedy povíme příště.

Na závěr ještě pozvánka na každoroční akci České 
společnosti ornitologické a evropských ornitologických 
organizací – EVROPSKÝ FESTIVAL PTACTVA, v rámci 
kterého i v našem blízkém okolí proběhne na přelomu 
září a října řada tematických vycházek do oblastí ptačích 
shromaždišť. Podrobnosti o místě a času konání naleznou 
zájemci v nejbližší době na internetových stránkách ČSO    
www.birdlife.cz.

Takže přeji šťastný let, tam i zpět!
A všem co zůstávají příjemné babí léto.

        
B. Kolaříková

KONCERT
prof. Štěpána RAKA 

na Dívčím kameni
V sobotu 26. srpna se na Dívčím kameni uskutečnil 
koncert Štěpána Raka. Ti, kteří tuto akci navštívili, 
si s sebou do svých domovů odnesli jistě hluboký 
kulturní zážitek umocněný starými hradbami 
a celkovou atmosférou na Dívčím kameni. K dobré 
pohodě přispělo i pěkné počasí a v neposlední řadě 
i „předskokani“ sestry Křížovy.

–Bor–
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Náměstí ve Křemži dnes a v minulosti

Prázdniny skončily a klub Křemílek naplno 
rozjíždí svoji činnost. Schůzky jsou tradičně 

každý čtvrtek od 9.00 do 12.00,  budeme si 
hrát, cvičit, zpívat s klavírem, výtvarně tvořit, prostě se dobře bavit! 

A na co se můžete těšit? Již 14. 9. přijede divadélko s pohádkou 
pro nejmenší, výtvarný kroužek startuje 19. 9. (pro děti od 
6 do 8 let). Novinkou, kterou chystáme, bude odpolední cvičení pro 
rodiče s dětmi, na začátek cvičení včas upozorníme. V říjnu opět 
plánujeme podzimní burzu oblečení a potřeb pro děti. Listopad 
bude ve znamení oslav, Křemílek je tu již 5 let! V prosinci přijde Mikuláš 
a pod stromečkem nebudou ani letos chybět dárečky. Nezapomněli jsme 
ani na tvořivé maminky! Opět pozveme výtvarnici Moniku Brýdovou, aby 
nás naučila něco nového. 

A ještě malé ohlédnutí: nejúspěšnější akcí minulého školního roku 
byl 1.6. výlet autobusem do ZOO Hluboká. Počasí nám vůbec nepřálo, 
byla zima a pršelo. Přesto 31 dětí spolu s maminkami (29) oslavilo svůj 
svátek  mezi zvířátky.
       Za klub Křemílek 
       Alena Nováková

Křemílek informuje

ÚŘAD PRÁCE V ČESKÉM 
KRUMLOVĚ

Odbor státní sociální 
podpory

Úřední dny ve Křemži:

11. září 2006
25. září 2006
16. října 2006
30. října 2006

27. listopadu 2006
18. prosince 2006

ZÁLOHA NA VODNÉ 
A STOČNÉ

se vybírá ve dnech středa až 
pátek:

středa   13. září   2006 
od 12:30 do 17:00 h

čtvrtek  14. září   2006 
od 12:30 do 16:00 h

pátek     15. září  2006 
od 12:30 do 14:30 h

v přízemí Radnice ve 
Křemži, č. dveří 11.

Nově otevřené 
kadeřnictví Křemže 

Doubek 122
          Od září přijímám objednávky na tel. č. 723601312.

      (módní střihy, barvení, melírování, trvalá)
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ŽIVOTNÍ JUBILEA

 

NARODILI SE 
NOVÍ OBČÁNCI

Kateřina FÁČKOVÁ
Chlum - 4. 7. 2006

Michal HORVÁTH
Chlum - 25. 6. 2006

Tomáš KARL
Křemže - 6. 7. 2006

Vojtěch VOJNA
Vinná – 30. 6. 2006

NAVŽDY JSME SE 
ROZLOUČILI

Marie KRAJČÍKOVÁ
Loučej – 75 let

Růžena 
ZIMMERMANNOVÁ

Křemže – 75 let

Václav DANĚK
Křemže – 85 let

Václav HAJER
Mříč – 79 let

Anna JAKUBCOVÁ
Křemže – 80 let

Amálie GRÁFOVÁ
Mříč – 90 let

Prodám 
brokovnici dvojku ČZ Hamerles 20/65 

+ 
pás na náboje

Telefon: 606647005, 380727320, 
380742145 – večer

Pokrývačství  
BUŠTA BUŠTA spol. s r.o.spol. s r.o.

se sídlem v Holubově

přijme pracovníka
na dobu určitou

Tel.: 380 741 216Tel.: 380 741 216
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Práce na průtahu Křemží značně pokročily, 
i na mostě se pracuje
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